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Emne Godkendelse af dagsorden 

 

Bemærkninger: 
 
 
BESLUTNING: 

 

Dagsorden er godkendt. 
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Sags nr. 19-078 Bilags nr  Journal nr.  

Emne 19-078 Pistemaskiner Pisten pully PB 100  og Pisten pully PB 400 
 

RESUME: 

Endnu engang skal der afvikles GM i ski omkring påsken i 2020 i Aasiaat. Der deltager børn, unge og voksne. 

Foreningen ASP skal stå for arrangementet.  

 

Kommune Qeqertalik Aasiaat har to pistemaskiner Pisten pully PB 100 og Pisten pully PB 400 Pisten pully PB 

100 har været i brug i adskillige år, da denne ikke er særlig stor, denne er endda brugt i Tipitooqsøen om 

vinteren. Denne har i de seneste to år stået stille på grund af nedslidt motor samt fordi det har været 

vanskeligt at anskaffe reservedele. Vi modtog meddelelse ved slutning af oktober 2019 man nu endelig har 

fundet reservedele til motoren og at disse kan importeres. 

 

Den anden pistemaskine Pisten pully PB 400 er større end den første og har ringere egenskaber, men er 

god. Men denne mangler skovl. Det er et stort arbejde at lave skispor, især når der er snemangel.  

 

SAGSFREMSTILLING: 

Køb, import og tilslutning af reservedele til motor for Pisten pully PB 100, inklusiv samtlige udgifter 

177.210,00 kr 

 

Sneskovl til Pisten pully PB 400 vil koste 73.000,00 kr. inklusiv import 85.000,00 kr. 

 

Udgifter ialt 262.210,00 kr. 

 

KONSEKVENSER: 

 

Pisten pully PB 100: Man vil genoptage træning i Tipitooqsøen selv om der er vintermørke, og dette vil 

støtte forebyggende arbejde. 

 

Pisten pully PB 400: Der er adskillige længder, der skal bruges under mesterskabet: 2,5 km, 3, 5, 7.5 og 10 

km. Der kan komme stort snefald, men snefugningen kan flytte sneen. Når pistemaskinen få sneskovl vil det 

være med at forbedre pisterne. 

 

ØKONOMISKE KONSEKVENSER: 

Vil blive betalt af konto 59-03-10 

 

Indestående i konto 59-03-10:  kr. 528.000,-  

Udgifter til pistemaskiner:     kr. 262.210,- 

Rest i konto 59-03-10:  kr. 265.790,- 

 

SAGSBEHANDLING: 

Kommunalbestyrelsen 

 

INDSTILLING: 

Sekretariatet henviser godkendelse af følgende i udvalget Timi Tarnilu: 

 Pisten Pully PB 100 bliver repareret 

 Pisten Pully PB 400 får sneskovl 
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BILAG:  

 78-1_Neqeroorut_Pisten Bully PB 100_kal 

 78-2_Neqeroorut_Pisten pully PB 400_kal 
 
BESLUTNING: under mødet i udvalget TIMI den 02-12-2019: 
 

Indstillingen godkendt. 

Udvalget ønsker at blive løbende orienteret om skiliften i Qeqertarsuaq.  

Til det næste møde er der ønske om at få fastlagt dato for orienteringsrejsen til Island. 

 
 
BESLUTNING:   under mødet i udvalget INUA den 12-12-2019. 
 

Indstilling godkendt.  

 
 
BESLUTNING:  

Indstilling godkendt.  
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Sags nr. 19-079 Bilags nr.  Journal nr.  

Emne 19-079 Ansøgning om orlov for to måneder fra bygdebestyrelsesmedlem 
Thomas Lukassen - Kangerluk 

 
RESUMÈ: 
Thomas Lukassen, Parti Naleraq, der er medlem af bygdebestyrelsen i Kangerluk, har den 2. december 
2019 ansøgt om orlov fra bygdebestyrelsen på 2 måneder med start fra 1. januar 2020 med begrundelse 
af, at han vil være bortrejst fra bygden med retur den 1. marts 2020.  
 
Inatsisartutlov nr. 27 af 28. december 2016 om valg til kommunalbestyrelser, bygdebestyrelser og 
menighedsrepræsentationer § 54 stk. 1, skal ansøgning om udtrædelse fra bygdebestyrelsen afgøres af 
kommunalbestyrelsen.  
 
SAGSFREMSTILLING: 
I Inatsisartutlov nr. 27 af 28. december 2016 om valg til kommunalbestyrelser, bygdebestyrelser og 
menighedsrepræsentationer § 54 stk. 4-, står der følgende:" 
Opgiver et medlem midlertidigt sin bopæl i valgkredsen, kan kommunalbestyrelsen bestemme, at den 
pågældende ikke mister sin valgbarhed og således alene skal udtræde af kommunalbestyrelsen, indtil 
den pågældende på ny tager fast bopæl i valgkredsen. 
 
Der er ingen stedfortræder for Parti Naleraq i bygdebestyrelsen i Kangerluk. Grunden til denne er at der 
ved valg til bygdebestyrelsen kun har været tre kandidater, der har stillet op til bygdebestyrelsen. Den 
tidligere Qaasuitsup Kommunia har besluttet at der skal være tre medlemmer i bygdebestyrelsen i 
Kangerluk. 
 
Forretningsordenfor bygdebestyrelser i Kommune Qeqertalik, §3, stk 3 står der følgende (bilag 67-3):  
“ Når en bygdebestyrelsesformand eller næstformand fritages for sit hverv, dør eller udtræder af 
bestyrelsen, foretages nyt valg gældende for resten af bygdebestyrelsens funktionsperiode efter 
reglerne i § 2.” 
§2 indeholder kort om at medlemmerne skal vælge formand og næstformand i bygdebestyrelsen. 
 
Bygdebestyrelsen i Kangerluk, som ved valg i 2017 har tre medlemmer og ingen stedfortrædere, er der 
p.t. kun et (1) medlem tilbage, Sidsel Zethsen, Siumut, da det andet medlem, Mêrak Zethsen, Siumut 
udtrådte fra bygdebestyrelsen med virkning fra den 1. oktober 2019.  
 
Forretningsordenfor bygdebestyrelser i Kommune Qeqertalik, §3, stk 3, sår der følgende: 
  
“§ 3.  Hvert medlem af bygdebestyrelsen er pligtigt til at modtage valg til bygdebestyrelsesformand og til 
næstformand.  
Stk. 2. Bygdebestyrelsen kan, efter anmodning, fritage bygdebestyrelsesformanden og næstformanden for 
sit hverv for resten af funktionsperioden. Side 2 af 6  
 
Stk. 3. Når en bygdebestyrelsesformand eller næstformand fritages for sit hverv, dør eller udtræder af 
bestyrelsen, foretages nyt valg gældende for resten af bygdebestyrelsens funktionsperiode efter reglerne i § 
2".  
 

 

  

Der er mulighed for et genvalg af medlemmer i bygdebestyrelsen i Kangerluk efter ovennævnte 
Forretningsorden. 
 
Inatsisartutlov nr. 27 af 28. december 2016 om valg til kommunalbestyrelser, bygdebestyrelser og 
menighedsrepræsentationer § 60, står der følgende: 
“ Der vælges fælles bygdebestyrelser.  En fælles bygdebestyrelse skal omfatte mindst to bygder inden for 
samme kommune. 



Møde nr. 12 -20/12/2019 Kommunalbestyrelse AH Side 6 / 9 

  Stk. 2.  Afgørelse om i hvilke bygder, der kan vælges fælles bygdebestyrelse og om antal medlemmer, 
der skal vælges hertil, træffes af kommunalbestyrelsen.” 
  Stk. 3.  Afgørelse herom træffes inden udgangen af det år, der ligger forud for valg til fælles 
bygdebestyrelser.  Valg til fælles bygdebestyrelser finder sted i april samme år som valg til 
kommunalbestyrelsen. Valgbestyrelsen fastsætter dato for valgets afholdelse.  
 
Efter ovennævnte inatsisartutlov § 60 stk., 3, er det ikke muligt, at Kangerluk kan blive medlem i én af de 
eksisterende følgende tre fælles bygdebestyrelser, da valg til fælles bygdebestyrelser finder sted i april 
samme år som valg til kommunalbestyrelsen: 

 Attu/Iginniarfik 

 Ikerasaarsuk/Niaqornaarsuk 

 Ikamiut, Akunnaaq, Kitsissuarsuit.  

 
Inatsisartutlov nr. 29 af 17. november 2017 om den kommunale styrelse § 15 stk. 2,er der mulighed 
for, at kommunalbestyrelsesmedlemmet begærer orlov uden vederlag, såfremt denne er hindret i at 
varetage sit hverv i mere end to måneder. 
 
ØKONOMISKE KONSEKVENSER: 
Ved ny valg skal det forventes mindre merudgifter på personale med overtimer på valgdagen.  
 
LOVGRUNDLAG: 

 Inatsisartutlov nr. 27 af 28. november 2016 § 54 stk. 4 & §60  

 Inatsisartutlov nr.29 af 17. november 2017 § 15.   

 Samt Forretningsorden for bygdebestyrelser i Kommune Qeqertalik, §3  
 
INDSTILLING: 
Sekretariatet INUA indstiller: 

a) Godkende ansøgning om orlov fra bygdebestyrelsen uden vederlag i Kangerluk fra Thomas 
Lukassen 

b) At der foretages ny valg for resten af bygdebestyrelsens funktionsperiode efter 
Forretningsorden § 3 

c) At der besluttes dato for ny valg 

 
BILAG: 

 79-1_Ansøgning om orlov fra Thomas Lukassen  

 79-2_Liste over kandidater til valg af medlemmer i bygdebestyrelsen i Kangerluk. 

 79-3_Forretningsorden for bygdebestyrelser i Kommune Qeqertalik. 

 
 
BESLUTNING:    under mødet i udvalget INUA den 12-12-2019: 
 

Indstilling godkendt. 

Der vil blive sørget for afholdelse af genvalg i midten af januar 2020. 

 
 
BESLUTNING:  
 

Indstilling godkendt.  
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Sags nr. 19-080 Bilags nr.  Journal nr.  

Emne 19-080 Ansøgning om tillægsbevilling  
 
Resumé: 
 
Budgetteringen for regnskabsåret 2019 har været præget af en mindre præcis budgettering med mindre 
grad af involvering fra de enkelte ledere. Derfor er der behov for justeringer af bevillinger.  
 
Der udrulles i starten af 2020 undervisning i budgetopfølgning samt en budgetopfølgningsmodel til de 
enkelte lokale ledere der kan sikre bedre løbende opfølgning på budget samt bedre styring op igennem de 
enkelte ledelsesniveauer.  
 
Sagsfremstilling: 
 
Konto 25: Beredskabet: 
Der ansøges om tillægsbevilling på 650.000 kr.. Det forventede merforbrug skyldes besættelse af flere 
ledige stillinger, ekstra materialeindkøb, øget kursusaktivitet samt uopsættelige 
vedligelsesholdelsesopgaver.  
 
Konto 50: Daginstitutionsområdet for børn og unge: 
Der ansøges om tillægsbevilling på 2.500.000 kr. Det forventede merforbrug skyldes stigende 
lønomkostninger samt for lavt budgetterede omkostninger til området i forhold til behovet.  
 
Konto 53: Fritidsvirksomhed:  
Der ansøges om tillægsbevilling på 1.000.000 kr. .  Det forventede merforbrug skyldes stigende 
lønomkostninger samt for lavt budgetterede omkostninger til området i forhold til behovet.  
 
 
Konto 66: Renovation: 
Der ansøges om tillægsbevilling på 1.000.000 kr. . Der er generelt mindre indtægt fra 
renovationsordningerne og stigende lønomkostninger.  
 
Konto 68: Renovation: 
Der ansøges om tillægsbevilling på 1.500.000 kr.. Der er mindre indtægt under Qasigiannguit 
skorstensfejning. Der skal kontrolleres om der er foretaget skorstensfejning i forhold til entreprisekontrakt. 
Der er mere forbrug af skorstensfejning i Kangaatsiaq og byens bygder. Det skyldes der har været 
problemer med at finde en skorstensfejer i Kangaatsiaq i længere tid, derfor er der rekvireret firma til at 
foretage skorstensfejningerne. Der er betydelig mindre salg af varme fra forbrændingsanlægget. Der er 
taget en boligblok ud af systemet som bliver forsynet fra forbrændingsanlægget. Det er Selvstyrets 
boligblok der har været ramt af større vandskade 
 
Konto 88: Afskrivninger: 
Der ansøges om tillægsbevilling på 2.400.000 kr. Det forventede merforbrug skyldes en gennemgang af de 
fordringer kommunen har overtaget efter kommunedelingen. Det har vist sig, at en lang række af disse er i 
meget dårlig stand og ikke vil kunne inddrives. I en lang række af fordringerne har Kommune Qeqertalik ikke 
adgang til fakturamateriale eller andet dokumentation for tilgodehavenet.  
 
Det er forvaltningens vurdering at omkostningerne er nødvendige for at sikre den daglige drift i kommunen. 
Dog vurderes det at tillægsbevillingerne bliver imødegået af mindreforbrug på andre konti.  
 
 
Økonomiske konsekvenser: 
 
Ansøgning om tillægsbevilling vil få negative økonomiske konsekvencer på 9.050.000 kr som dog forventes 
at blive imødegået af mindreforbrug på andre konti. 
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Indstilling: 
 
Det indstilles at tillægsbevillingen godkendes.  
 

Beslutning:    under mødet i udvalget INUA den 12-12-2019: 

Indstilling godkendt.  
Det blev også besluttet at der skal afholdes ekstraordinært møde i kommunalbestyrelsen i næste uge.  

 
 

Beslutning: 

Indstilling godkendt.  
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MØDET SLUTTEDE:  kl. 10:52 
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